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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 
  Košice: 21.11. 2023 

  Číslo: 224/18/2023-1968   

Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 

e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  

   telefón: 055/7268 145 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 7. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 20. 11. 2023 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

3. Návrh rozpočtu KSK na roky 2024-2026 

4. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023-2027            

(s výhľadom do roku 2030) 

5. Dodatok č.5 k Zásadám hospodárenia s majetkom KSK 

6. Prenájom budovy pre mesto Medzev 

7. Delegovanie zástupcov zriaďovateľa z radov poslancov do rád škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK    

8. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 13/2016 o určení príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov  v školách a v školských zariadeniach  

9. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 18/2022 o financovaní 

základných umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK 

10. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2024 

11. Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2024 

12. Informovať komisiu o počte žiakov stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK  

v školskom roku 2023/2024 a finančnom vplyve na rozpočty jednotlivých stredných 

škôl  

13. Návrhy, podnety a požiadavky   

14. Rôzne 

15. Záver 

 

        
K bodu č. 1 
 

7. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. 

Marek Čižmár. 
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Z 25 členov komisie bolo prítomných 22 členov komisie, v úvode rokovania 16 

členov. Z rokovania komisie sa  ospravedlnil: Mgr. N. Pecze 

Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a predseda komisie konštatoval, že 

komisia je uznášaniaschopná. 

Predseda komisie privítal na rokovaní  hostí:  podpredsedu KSK  Mgr. L. Lörinca, 

hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a zástupcu za odborový zväz školstva Mgr. Ľ. 

Kvašňáka. 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 

KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  

pre potreby zhotovenia zápisnice. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené na digitálnom zastupiteľstve   

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Všetkým členom komisie bola mailom  

zaslaná pozvánka s programom rokovania. Predseda komisie vyzval na zmenu 

alebo  doplnenie programu rokovania. Hlasovalo sa o pôvodnom programe. 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní:16     

Za: 16    

Proti:0   

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 43/2023  

Prítomní členovia komisie schválili program rokovania školskej komisie podľa zaslanej 

pozvánky.  

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení - uznesenia prijaté  na 6. rokovaní školskej komisie 

k materiálom predloženým do Zastupiteľstva KSK boli  splnené.  

Mgr. A. Gajdošová podala vysvetlenie, akým spôsobom bol robený výber škôl na 

predkladanie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na podporu 

komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania. Fond spravodlivej transformácie bol 

určený pre vybrané územia v rámci Slovenska. Z Košického kraja to boli okresy  Košice I.- 

IV., Košice okolie a okres  Michalovce.  V zozname bolo celkovo 17 škôl a 11 z nich  sa do 

projektu zapojili.  Do výberu sa dostali školy zapojené  do iniciatívy Volva alebo Catching Up 

Regions.  

K požiadavke Mgr. Ľ. Kvašňáka ohľadom Pokynu predsedu  č. 6  sa vyjadrila  za odbor 

školstva   Mgr. A. Gajdošová. Pre hospodárne rozdelenie finančných prostriedkov našim 

organizáciám aj nad 100 % normatívu sú nevyhnutné podrobné informácie o organizačnej 

štruktúre škôl a potrebe vytvorenia nových pracovných miest.   

Ing. J. Hudák požiadal Mgr. Kvašňáka  o zaslanie písomného vyjadrenie ich právnikov 

k danej záležitosti.     

Mgr. Kvašňák uviedol, že sú  tam ustanovenia, ktoré nie sú v súlade so zákonom.  

K plneniu uznesenia č. 29/2023  Mgr. L. Gurbaľová aktualizovala informáciu ohľadom 

vzájomnej spolupráce. Košice  získali finančné prostriedky aj z iných zdrojov, čo umožnilo 

začať celý proces a v ďalších etapách výstavby plavárne  vidí  reálnu spoluprácu mesta 

s KSK.   

 

 

Hlasovanie č. 2: 



3 

 

Prítomní: 20    

Za: 20   

Proti:0   

Zdržal sa: 0  

Uznesenie  č. 44/2023  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 

 

K bodu č. 3 

 Návrh rozpočtu KSK na roky 2024-2026. Na rokovaní sa zúčastnili za odbor financií 

vedúci Ing. M. Sokol a vedúca rozpočtu Ing. K. Lipovská, ktorá aj materiál bližšie predstavila 

členom komisie.  

 

Diskusia: bez diskusie   

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 21   

Za:21    

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 45/2023  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh rozpočtu KSK na 

roky 2024-2026 

 

K bodu č. 4 

 

Vyhodnotenie programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja KSK za roky 2023-2027 

(s výhľadom do roku 2030) informovala  Mgr. K. Rosičová  

V závere uviedla, že ešte je časový priestor zaslania pripomienok  na doplnenie materiálu.  

 

Diskusia:  bez diskusie  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 21    

Za: 21   

Proti:  0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie  č. 46/2023  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Program  

hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja za roky  2023-2027 

(s výhľadom do roku 2030). 

 

K bodu č. 5   

 

Dodatok č.5 k Zásadám hospodárenia s majetkom KSK – informovala vedúca odboru správy 

majetku JUDr. Ľubica Palková. Uviedla dôvody, ktoré viedli k doplneniu Zásad hospodárenia 

s majetkom KSK.  

 

Diskusia:  bez diskusie  

 

Hlasovanie č. 5: 
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Prítomní: 21    

Za: 21   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0 

  

Uznesenie  č. 47/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť  Dodatok č.5 k Zásadám 

hospodárenia s majetkom KSK s účinnosťou od 01.01.2024 

 

 

K bodu č. 6  

Prenájom budovy pre mesto Medzev – za odbor školstva informovala JUDr. Jana 

Šepeľová. Mesto Medzev požiadalo o nájom budovy na Kováčskej 53,  za účelom realizácie 

projektov pre marginalizované komunity na dobu neurčitú. V nájme je uplatnený dôvod 

hodný osobitného zreteľa.    

 

Diskusia: bez diskusie  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 21    

Za: 21  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 48/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Prenájom budovy pre 

mesto Medzev podľa predloženého návrhu.  

 

K bodu č. 7   

Delegovanie zástupcov zriaďovateľa z radov poslancov do rád škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK – informoval  z odboru školstva JUDr. Martin Uličný   

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 22    

Za: 22   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 49/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK delegovať zástupcov zriaďovateľa z radov 

poslancov do rád škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja  podľa predloženého návrhu v prílohe č. 1. 

 

K bodu č. 8 

Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 13/2016 o určení príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov  v školách a v školských zariadeniach -  informovala Ing. Mária 

Knutová. 
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Navrhované zmeny spočívajú v aktualizáciu dolnej a hornej hranice intervalu poplatkov 

v jazykových školách a v školských internátoch a navýšeniu príspevku na čiastočnú úhradu  

prevádzkových nákladov  v školských stravovacích zariadeniach  zo strany zákonných 

zástupcov žiakov.  

Hlavným dôvodom úpravy výšky poplatkov  je nárast cien energií, služieb  a valorizácia 

platov zamestnancov. Zvyšovaním vlastných príjmov si budú môcť školské zariadenia 

čiastočne  kryť zvýšené výdavky vo svojich zriadeniach.   

Diskusia:   

 Mgr. M. Kaplan - existuje zákonom stanovená horná hranica poplatku a z čoho sa vychádza 

Ing. M. Knutová – vychádzame z hodnoty, ktorá je prepočtom určená  z daňových príjmov, 

reálnej potreby určenej školou a rozdiel by mal byť vykrytý vlastnými príjmami.  

Porovnávame to s hodnotami vo VZN  iných samosprávnych krajoch. Limity umožňujú 

štatutárom zohľadniť regionálne špecifiká.  

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 22    

Za: 22    

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 50/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Všeobecne záväzné 

nariadenie Košického samosprávneho kraja,  ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 o určení výšky príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov v školách a v školských  zariadeniach. 

 

K bodu č. 9  

Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 18/2022 o financovaní základných 

umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

za odbor školstva informovala  Ing. Mária Knutová. 

V nadväznosti na návrh rozpočtu na r. 2024  sa stanovil  nový objem finančných prostriedkov, 

ktorý zohľadňuje nárast prevádzkových nákladov a valorizáciu platov od 1.9.2023. Navrhuje 

sa  zmena priemernej sumy na mzdy a prevádzku na žiaka v školách a v školských 

zariadeniach, teda mení sa príloha č. 1 k VZN KSK č.  18/2022. Výška príspevku 

zriaďovateľa sa nemení u školských internátov, jazykových škôl, CVČ a MŠ. Zvýšené 

náklady v týchto zariadeniach  budú kryté príspevkami  od zákonných zástupcov, čo je 

predmetom  VZN KSK o poplatkoch.   

 

Diskusia:   

RNDr. L. Ruttkay  - prečo má KSK v zriaďovateľskej pôsobnosti materskú školu 

Mgr. A. Gajdošová –  materská škola je súčasťou  Spojenej školy na Bielocerkevskej ulici 

v Košiciach. KSK bol priamo oslovený Úradom vlády na rozšírenie kapacity materských škôl 

v období prílevu utečencov z Ukrajiny. V súčasnej dobe materská škola ešte  nie je 

v prevádzke, budú prebiehať rekonštrukčné práce a bol robený nábor žiakov. 

Mgr. A. Tamásová – či sa tam budú umiestnené aj  detí so špeciálnymi potrebami  

Mgr. A. Gajdošová - bude to inkluzívna škôlka, debarierizovaná, pre deti so zrakovým 

postihnutím a ľahšou formou autizmu. Záleží to od toho, aké detí vekovo sa podarí získať 

Mgr. L. Gurbaľová   - mesto je zriaďovateľom 58 materských škôl. V rámci Košíc je 

v prevádzke  súkromná materská škola pre detí s autizmom, ktorá je súčasne aj cvičebným  

pracoviskom      
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Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 22    

Za: 22   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 51/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť VZN KSK, ktorým sa 

mení a dopĺňa VZN KSK č. 18/2022 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových 

škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

 

K bodu č. 10 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2024 – za odbor školstva 

Mgr. A. Gajdošová – odbor školstva plánuje v I. polroku 2024 predložiť na rokovanie 

Zastupiteľstva KSK vo februári zmeny v sieti škôl a školských zariadení Aktuálne  prebiehajú 

úvodné rokovania k optimalizácii siete škôl.  

Na aprílové zasadnutie: Zmeny v sieti škôl a školských zariadení  SR a Dodatok k stratégii 

výchovy a vzdelávania na roky 2021-2025. Podľa potrieb môžu byť zaradené aj iné materiály.   

 

Diskusia:  

PhDr. M. Čižmár požiadal, aby pri návrhoch optimalizácie bola zabezpečená  informovanosť 

poslancov  aj z dôvodu, že sú členmi rád škôl.   

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 22   

Za: 22   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 52/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Rámcovú 

obsahovú náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024. 

 

K bodu č. 11 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2024. Návrh plánu úloh na I. polrok 2024 

za školskú komisiu bol zaslaný všetkým členom komisie odborom školstva. 

Mgr. A. Gajdošová informovala o aktivitách, s ktorými  chce odbor školstva v I. polroku 2024 

oboznámiť aj členov školskej komisie.   

Nakoľko navrhovaný plán nebol zo strany komisie doplnený, hlasovalo sa o schválení v  

predloženej podobe  

 

Diskusia: bez diskusie   

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní: 22   

Za: 22   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 53/2023: 
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Školská komisia  schvaľuje plán úloh školskej komisie na I. polrok 2024 a odporúča 

Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

 

K bodu č. 12 

Mgr. A. Gajdošová informovala  komisiu o počte žiakov stredných škôl v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK  v školskom roku 2023/2024 a finančnom vplyve na rozpočty jednotlivých 

stredných škôl. Tento bod bol preložený z posledného rokovania komisie. 

Začiatkom školského roka k 15.9. je robený Eduzber predkladajú výkazy o počte žiakov  

prijatých do I. ročníka. V školskom roku 2023/2024 evidujeme  pokles počtu žiakov  z  

23 224 na  23 103. Celkový pokles  je o 121 žiakov. Ministerstvo školstva  po Eduzbere  

zverejnilo nový rozpočet, ktorý bol  krátený o pokles počtu žiakov. 96 žiakov je 

nefinancovaných, lebo boli prijatí nad rámec stanoveného počtu žiakov  do   I. ročníka.  Pod 

zníženie rozpočtu  sa podpísal aj  nárast  počtu účastníkov vzdelávania  o 166 t.j.  študentov  

nad 27 rokov,  ktorí sú financovaní len  10% normatívu. Celkový finančný dopad je  o pol 

milióna nižší ako v predchádzajúcom kalendárnom roku. 

PhDr.R. Schwarcz sa zaujímal, či existuje prehľad, že  sa znížil aj celkový počet tried. 

Mgr. A. Gajdošová uviedla, že tento fakt sa zistí až pri dohodovacom konaní k rozpočtu so 

školami,  v rámci  organizačnej štruktúry škôl. 

 

K bodu č. 13 

Návrhy, podnety a požiadavky   

 

Mgr. A. Tamásová prejavila záujem o spoluprácu s odborom školstva v oblasti práce 

s mládežou. 

Mgr. A. Gajdošová  sľúbila pomoc a spoluprácu cez Mgr. N. Vince.  

PhDr. M. Čižmár  sa zaujímal, či sa KSK  zapojí do výzvy na  podporu športu  s projektom  

modernizácie športového areálu na Gymnáziu  v Trebišove.     

Druhá otázka súvisela s využitím  voľných priestorov škôl  v rámci mesta  Trebišov pre 

Spojenú školu internátnu. Ďalšie vytváranie priestorových podmienok nie je už v kapacitných 

možnostiach mesta, a preto má vedenie Spojenej školy internátnej záujem  rokovať  s KSK 

o využitie voľných  školských   priestorov, ktoré sú účelovo určené, dostupné a spĺňajú všetky 

hygienické požiadavky pre daný účel. 

Mgr. M. Horenský :  KSK sa zapojí  do výzvy projektom výstavby telocvične v Spišskej 

Novej vsi, nakoľko je vyšší potenciál získať viac finančných prostriedkov ako pri 

rekonštrukcii športového areálu. Modernizácia areálu pri Gymnáziu v Trebišove bude 

súčasťou balíka 4 športových projektov, ktoré sa budú predkladať ako malý projektový zámer  

pre Radu partnerstva. 

Mgr. A. Gajdošová : Priestory ešte nie sú voľné a ďalší zámer ich využitia je na vedení KSK   

RNDr. L. Ruttkay:  Vzhľadom na zaslanie nedoplatkov za energiu formou 13. faktúry 

z Veolie, žiada energetikov úradu KSK o analýzu vzorcov, ktoré boli určené už pri Rámcovej 

zmluve s Dalkiou  a automaticky neakceptovať výšky nedoplatkov.  

Mgr. A. Gajdošová: Celková výška nedoplatku s Veoliou  je 10 750 000,00 eur. Zmluvu  

skúmal NKÚ a nenašiel závažné pochybenia, aktívne rokovania prebiehajú s oddelením 
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energetiky. Zálohové platby sú nastavené na referenčný rok a sú poddimenzované,  aktuálne 

sa nepodpisujú sa žiadne dodatky, celý problém  rieši to advokátska kancelária  

Mgr. M. Kaplan sa dotazoval, či sa plánuje sa  finančná  pomoc školám ohľadom cien energií 

od štátu a v r. 2024. 

Tlmočil žiadosť hádzanárskeho klubu  Michalovce zorganizovať spoločné stretnutie 

so zástupcami odboru školstva, oddelením športu  s cieľom definovať podmienky spolupráce.   

Mgr. A. Gajdošová:  Informovala členov komisie, že zástupcovia zduženia SK8 boli  na 

rokovaní s ministrom školstva  pánom T. Druckerom a  boli informovaní, že aj v roku 2024  

bude pokračovať refundácia zvýšených nákladov za energie zo strany štátu. Stretnutie 

k hádzanárskemu klubu v Michalovciach  je otázkou potvrdenia termínu s druhou stranou.  

MUDr. M. Hojstrič sa pýtal  v akom štádiu je súdny spor medzi KSK a Veoliou. 

Ing. J. Hudák uviedol, že  zmenou sudcu došlo k patovej situácii, problém je s dodatkami 

k zmluve.  

 

K bodu č. 14 

Rôzne 

Mgr. L. Gurbaľová   poďakovala odboru školstva, vedúcej odboru  Mgr. A. Gajdošovej  za 

riešenie situácie na SZŠ, Moyzesova v Košiciach. Výsledkom je odvolanie riaditeľky školy na 

návrh rady školy predsedom KSK.  

Pani riaditeľka školy bola odvolaná k 14.11.2023 a od 15.11.2023  je poverená riadením pani 

V. Rusinková.  Očakávame ukľudnenie celkovej atmosféry na škole.  

 

K bodu č. 15 

Predseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a poprial príjemné vianočné 

sviatky. Najbližšie rokovanie školskej komisie v roku 2024  bude oznámené z úrovne odboru 

školstva.  

O 14,40 hod. rokovanie školskej komisie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

        Mgr. Andrea Gajdošová  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

             PhDr. Marek Čižmár  

              predseda komisie 

                


